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Stačí tak málo, nezapomínat.

▪ Chtěl bych také připomenout, že dnešní doba je charakteristická spěchem, povrchností a přehlížením minulosti. 

▪ Mnohokrát ničíme to, co fungovalo. 

▪ A za pár let objevujeme objevené! 

▪ Připomínám důrazně, že ne vše z minulosti patří do zapomnění. Jeden moudrý člověk kdysi řekl: 

▪ „Minulost přináší poučení, nikoli nové způsoby vývoje.“



FINANCOVÁNÍ SPORTU – FOTBALU V ČESKÉ REPUBLICE













Klíčem k výchově výjimečných hráčů je vzdělaný, pracovitý a vnímavý trenér!
Motto J. Woodena:

„Špatný kouč hodně mluví, průměrný hodně kreslí, dobrý demonstruje, vynikající inspiruje.“



SPORTOVNĚ TECHNICKÉ ODDĚLENÍ
STRATEGICKÝ PLÁN

Nymburk, 25.-26. 11. 2018

Jiří Kotrba



5 KATEGORIÍ

➢Growth (růst)

➢Retention (udržení)

➢Education (vzdělávání)

➢Always Fair Play (sociální projekty)

➢Terms (podmínky, plánování)

UEFA GRASSROOTS CHARTA - GREAT



Veškeré změny, které v uplynulých dvou letech na FAČR nastaly, i s těmi co nastanou, spolu 
velmi úzce souvisí a navzájem se prolínají.

SPORTOVNĚ TECHNICKÉ ODDĚLENÍ

STO, ÚTM, TMÚ, RFA, GTM - PŘES 100 PROFI ZAMĚSTNANCŮ

FOTBAL DĚTÍ V MŠ, ZŠ     - FOTBAL V KLUBECH

1./ OKRESNÍ GRASSROOTS TRENÉR MLÁDEŽE;
2./ KRAJSKÝ GRASSROOTS TRENÉR MLÁDEŽE;
3./ DOTACE FAČR/MŠMT DO AKADEMIÍ, SCM ;

4./ SPORTOVNÍ STŘEDISKA MLÁDEŽE;
5./ ZMĚNY V PRAVIDLECH SCM a SpSM;

6./ SPORTOVNÍ CENTRA;
7./ KLUBOVÉ AKADEMIE;

8./ REPREZENTACE + PROFESIONÁLNÍ FOTBAL;
9./  KONCEPCE VZDĚLÁVÁNÍ
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Otázky a odpovědi

Současný stav v aktuální úrovni prakticky všech kolektivních sportech v České 
republice nutí k zamyšlení a kladení OTÁZEK – Proč?

✓ Proč dnes v tradičních kolektivních sportech, český sportovec zaostává za světovou 
konkurencí?

✓ Proč naši fotbalisté zaostávají v pohybu s míčem po hřišti nebo v individuální technice? 

✓ Proč zaostávají i v otázce zdravého sebevědomí? 

✓ Proč nám chybí osobnosti, které dokáží vzít osud utkání do vlastních rukou? 

✓ Proč ale zaostáváme i v tom, čemu říkáme snahové vlastnosti, tedy vůli prosadit se, 
přivyknout tvrdé práci?

✓ Proč ale v individuálních sportech tomu tak není?



PROČ NÁS SVĚT PŘEDBĚHL?

✓ Náš systém výchovy dlouhá léta směřoval k tomu, že hráči byli jen smontovaným dovednostním 
robotem, nataveným na plnění úkolů.

✓ Svět změnil své myšlení!  

✓ Nosnou myšlenkou, která je k tomu dovedla, bylo to, že si uvědomili, že pohyb po hřišti je 
jedinečný, že to není jen otázka dovedností a přemísťování se po hřišti.

✓ Uvědomili si, že správný pohyb po hřišti je  řízený, a že o správném pohybu společně s ovládnutím 
míče rozhoduje percepce (mozek), což je proces přijímání a vnímání jevů.

✓ Takto vznikl nový termín „čtení hry neboli vnímání hry, reagování“ = MENTALIZACE.
▪ Mentalizace , jinými slovy impulzy seshora (myšleno z hlavy) na periferii (ruce a nohy) a obráceně, pohyb oživuje, dává 

mu smysl.

✓ TO V ŽÁDNÉM JINÉM SPORTOVNÍM ODVĚTVÍ NENÍ, TO JE JEN VE 
HRÁCH!

➢ A CO MY?



Co ode mne můžete očekávat ?

➢ Oblast talentované mládeže se ale týká jen přibližně 3 % všech dětí populace. A já se ptám: 
co učiníme pro těch zbývajících 97 % potencionálních budoucích funkcionářů sportu, 
rozhodčích, aktivních či pasivních konzumentů sportu – diváků na stadionech, u televizních 
obrazovek? Ano, sportovní kluby se přirozeně nejvíce zajímají převážně o ta 3 % nadaných. 



„Mít rád lidi a milovat lidi, to je celé tajemství a snad jediný recept na štěstí. Kdo myslí jenom 
na sebe, ochudí jiné o sebe, ochudí sebe o jiné, zakrní a zahyne.“ 



Motto:

„Jestliže chceme rozkládat živý organismus, izolujíce jeho jednotlivé části, pak je to jenom proto, abychom
usnadnili jejich analýzu a nikoli proto, abychom je chápali izolovaně.

Ve skutečnosti, kdykoli chceme přiřadit fyziologickému jevu jeho správnou hodnotu a pravý význam, vždy jej
musíme posuzovat ve vztahu k celku a odvozovat konečné závěry pouze se zřetelem na uplatnění jevu v rámci
tohoto celku.“

Claude Bernard

• „Praxe je nejlepší učitelka“.
• Slova, jejichž autorem je Marcus Tullius Cicero, římský filozof a státník, jsou dnes stejně pravdivá jako před dvěma tisíci lety.

• Teorie bez praxe je sotva poloviční.

• Miliony let budované podprahové signály ovlivňují nás všechny víc, než nástroje, techniky a postupy moderní doby.



Děkuji za pozornost


